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c/ Enrique Granados, 35 Local 4  ·  Barberà del Vallès

Reforma integral 
de cocina.

Desde 3500€
En solo 5 días
Presupuesto 
gratis

Cambiar bañera por plato de 
ducha carga mineral, 

antideslizante. 200 x 70 cm 

Retirada runa.

Elimina riesgo de caída

En solo 24h
Por solo 599€

 Montar mampara cristal
de seguridad 6 mm,

desde 450€

platdutxa@gmail.com  ·  www.dutxaplat.com
622 269 815  ·  681 656 714   ·   93 146 96 33

100% FINANCIACIÓN, CONSÚLTANOS

Dutxa Plat Sabadell S.L.



Tres comunitats el 2022 i cinc comuni-
tats a l'any, a partir de 2023

Aquest any està previst intervenir en un 
total de 3 comunitats i, a partir de l'any 
vinent, en unes 5 comunitats a l'any. Jordi 
Sanuy va explicar els requisits que han de 
complir les comunitats per poder optar a 
les obres de balcons: Comptar amb l'acord 
de la comunitat, i acreditar els requisits de 
solvència exigits (morositat i saldo mig)

L'alcaldessa va indicar que per poder tras-
lladar a la Agència quines són les properes 
intervencions i el seu ordre, són les Co-
munitats les que han de demanar aco-
llir-se i acreditar que compleixen amb els 
requisits establerts per la Generalitat i que 
l'Ajuntament i l'Associació de Veïns esta-
ran a la disposició de les Comunitats per...

75% del cost de les obres, i el 25% res-
tant es finançarà amb un crèdit a 15 anys 
sense interessos que oferirà l'Institut Cata-
là de Finances. A causa de les limitacions 
operatives d'aquest organisme, que no pot 
oferir crèdits a persones físiques, el crèdit 

s'oferirà a les comunitats per la totalitat 
de les obres. La Comunitat de Veïns que 
es vulgui acollir ha de tenir una morositat 
inferior al 13%, ha de demanar acollir-se i 
ha de signar un compromís.

Amb aquestes condicions, les obres de mi-
llora de l'edifici es podran pagar amb un 
import mensual d'aproximadament 30 
euros per veí. Rafael Moya va destacar que 
“és una oportunitat que no es pot desa-
profitar, perquè d'unes obres que tindrien 
un cost total mensual de 120 euros, el veï 
només assumirà una quarta part del total, 
uns 30 euros”.

Actualitat
Ajuntament 93 718 22 16

OAC  93 693 33 00

Inst. Esportives 93 718 36 54

Serv. Mun. Ocupació 93 718 16 62

Biblioteca Municipal 93 719 03 94

Of. Benestar Gen. 93 718 01 58

Casal de Joves 93 729 46 51

Casal dels Infants 93 718 77 58

Mercat Municipal 93 718 66 14

Ecoteca 93 718 40 51

Notaria 93 719 08 61

ADIGSA 93 228 71 00

Atenció Ciut. Generalitat  012

Guàrdia Civil 93 719 3610

Policia Nacional 93 724 75 00

Prefectura Trànsit 93 298 65 00

Bombers  112

Emergències  112

IES Badia del Vallès 93 718 75 06

IES Fed. Montseny 93 718 51 14

CAP (informació) 93 719 26 00

CAP (urgències)  93 719 26 01

CAP (progr. visites) 93 728 44 44 

Hosp. Parc Taulí  93 723 10 10

Creu Roja 904 106 106

Veterinària 93 729 03 27

FECSA (avaries) 900 770 077

Repsol Butano 901 12 12 12

Gas Natural  900 760 760

Agbar (aigua) 93 718 24 12

Renfe 902 240 202

Taxis Badia 93 729 44 34

Mossos d’Esquadra  112

Policia Local  93 718 22 16 // 112
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Reunió informativa amb representants 
de les Comunitats de Veïns sobre la 
rehabilitació dels edificis d’estrella i 
lineals i la construcció de balcons
L'Ajuntament va convocar el 30 de juny una reunió informativa sobre la reactivació del procés de 

rehabilitació dels edificis d'estrella i lineals de Badia i la construcció de balcons en què es va explicar 

als representants de les Comunitats de Veïns les accions que han de fer per acollir-s'hi.

A la reunió van participar l'alcaldessa, Eva 
Menor; el director de Qualitat de l'Edi-
ficació i Rehabilitació de l'Habitatge de 
l'Agència de l'Habitatge de Catalunya, 
Jordi Sanuy; el president de l'Associació 
de Veïns, Juan José Díaz, el tinent d'alcal-
dessa primer, Rafael Moya; el tinent d'al-
caldessa tercer, Josep Martínez, i el presi-
dent de la Comunitat de Veïns d'Algarve, 
9 (la primera que s'acull a aquesta reha-
bilitació un cop reactivada després de 10 
anys), Paco Cubells.

L'Agència de l'Habitatge assumirà 
el 75% del cost de les obres; cada 
propietari pagarà el 25% restant i es 
podran finançar amb un crèdit sense 
interessos de lCF

Jordi Sanuy va explicar les principals ca-
racterístiques de l'acord: L'Agència de 
l'Habitatge de Catalunya assumeix el 

Continuar llegint a la següent pàg. 
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 Ve de la pàg. anterior  
acompanyar-les i facilitar tot 
el procés. L'alcaldessa va indi-
car que, un criteri a l'hora de 
fixar l'ordre d'intervenció a les 
comunitats hauria de ser l'es-
tat de degradació de l'amiant, 
tal com està indicat en el Mapa 
de l'Amiant. És a dir, en igual-
tat de condicions, primer s'ac-
tuarà sobre la Comunitat amb 
un grau de degradació més alt 
d'aquest material.

Eva Menor va subratllar que la 

intervenció en els edificis d'es-
trella i lineals “és una oportu-
nitat per fer una gran millora a 
aquestes tipologies d'edificis en 
unes condicions avantatjoses”. 
L'alcaldessa va detallar que “cal 
aprofitar totes aquestes oportu-
nitats de rehabilitació dels nos-
tres edificis per assegurar que, 
quan s'acabi el període de pro-
tecció oficial, la ciutat no inicia 
un procés de guetització”.
En el torn d'intervencions, les 
persones representants de les Co-
munitats de Veïns es van mostrar 

preocupades per la possibilitat 
que hi hagués veïns que no vol-
guessin assumir la seva part del 
cost i que aquest fet posés en pe-
rill la rehabilitació de l'edifici. 
L'alcaldessa va afirmar que hi ha 
diverses accions que es poden fer 
i que els administradors de fin-
ques poden ajudar a establir les 
mesures a aplicar.

Tant l'Associació de Veïns com 
l'Ajuntament van demanar al re-
presentant de l'Agència de l'Ha-
bitatge que es comprometés a 
presentar per escrit les condici-
ons de l'acord. També van indi-
car que es posen a disposició de 
les Comunitats de Veïns per reu-
nir-se i aclarir tots els dubtes que 
puguin tenir.

Projectes de millora de ciutat: 
Balcons dels edificis d'estrella 
i lineals, retirada de l'amiant 
a Badia i rehabilitació del 
parc d'habitatges en clau 
d'eficiència energètica

L'alcaldessa va explicar que 
l'Ajuntament està treballant en 
diversos fronts alhora per a la 
millora de la ciutat: La retirada 

de l'amiant de tots els edificis 
residencials de Badia un cop 
concedida la subvenció de 4,5 
milions d'euros, vehiculada mit-
jançant l'Agència de Residus de 
Catalunya; la rehabilitació dels 
edificis d'estrella i lineals i la 
construcció de balcons, mitjan-
çant l'Agència de l'Habitatge de 
Catalunya, i la posada en mar-
xa de projectes en clau d'efici-
ència energètica i que es puguin 

beneficiar dels fons europeus 
Next Generation.

Aquestes accions es van desen-
volupant de manera paral·lela i 
la intenció és poder culminar-les 
com més aviat millor. En aquest 
sentit, Eva Menor va explicar 
que, tot i la complexitat en els 
tràmits, “volem que 2023 sigui 
l'any de la retirada de l'amiant a 
Badia”.

Actualitat
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Badia commemora la Diada amb l’ofrena 
floral davant de l’Ajuntament

Badia del Vallès es va sumar als actes 

commemoratius de l’11 de setembre, Diada Nacional 

de Catalunya, amb l’acte institucional d’ofrena floral 

davant de l’Ajuntament. Veïns i veïnes i representants 

polítics i de les entitats de Badia s’hi van aplegar al 

monòlit de l’oreneta per fer les seves ofrenes. 

Com és habitual, una represen-
tació dels partits polítics pre-
sents al Consistori, encapçalada 
per l’alcaldessa, Eva Menor, van 
lliurar l’ofrena floral de l’Ajun-
tament. També les agrupaci-
ons de partits polítics de Badia, 
com Socialistes, Totes Fem Ba-
dia i Esquerra Republicana de 
Catalunya van contribuir amb 
les seves ofrenes. Entre les en-
titats i organitzacions que van 

participar-hi, l’Associació de Ve-
ïns de Badia, l’Associació de Vi-
dus i Vídues, el Consell per la 
República, la Federació Catala-
na de Judo, la Fundació Tallers i 
Protecció Civil. 

L’acte va comptar amb la música 
de l’Agrupació Musical de Badia 
del Vallès, que va interpretar Els 
Segadors, l’himne de Catalunya, 
mentre es feia l’ofrena floral. 
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Per aquest any, l'import que 
destinarà íntegrament Agbar és 
de 3.000 euros per pagar el re-
but de l'aigua a persones en situ-
ació de vulnerabilitat al munici-
pi de Badia del Vallès.

Aquest nou fons se suma a l'actual 
que ja ha beneficiat 739 famílies 
amb l'objectiu de garantir el sub-
ministrament d'aigua a tothom.

El conveni el van signar, el 8 de 
juliol, l'alcaldessa, Eva Menor, i 
el gerent territorial d'Agbar, Josep 
Maria Montserrat, acompanyats 
pel tinent d'alcaldessa tercer, Jo-
sep Martínez; la regidora de Ben-
estar Social, María José Granados; 
la cap de Serveis Socials, Depen-
dència i Feminisme, Carol Sán-
chez, i el coordinador de Clients 
d'Agbar, Ramon Martínez.

 El nou fons de solidaritat és un 
ajut que comporta l'exempció 

del pagament dels conceptes de 
la factura, no només d'aquells 
que siguin de titularitat d'Agbar, 
sinó també d'impostos i altres 
conceptes, i està adreçat a ajudar 
aquelles persones que estiguin en 
situació de precarietat i vulnera-
bilitat econòmica, segons l'infor-
me de risc d'exclusió residencial 
comunicat pels serveis socials.
 
Eva Menor, alcaldessa de Badia 
del Vallès, va agrair “el compro-
mís d'Agbar amb les persones 
més vulnerables del municipi”.
 
El gerent territorial d'Agbar, Jo-
sep Maria Montserrat, va afir-
mar que “la nostra prioritat és 
garantir el subministrament d'ai-
gua a tothom i, per això, dispo-
sem d'aquest fons de solidaritat 
perquè totes les famílies puguin 
accedir a aquest servei bàsic. En 
aquest sentit, tenim especial cura 
de les famílies i col·lectius en 

situació de vulnerabilitat, i treba-
llem amb l'Ajuntament de Badia 
del Vallès per detectar amb rapi-
desa aquests casos i oferir soluci-
ons a aquestes famílies”.

Després de la signatura del con-
veni, les autoritats i representants 
de la companyia van visitar la 
nova oficina d'atenció a les per-
sones usuàries, que està situada a 
la planta baixa de l'Ajuntament.
 
L'Ajuntament de Badia del 
Vallès i Agbar continuen amb 
la seva aposta per impulsar 
l'Agenda 2030 i contribuir a 
la consecució dels Objectius de 
Desenvolupament Sostenible 
(ODS), per tal de jugar un pa-
per essencial en l'acompliment 
no només de l'ODS 6 (Aigua 
neta i Sanejament) i l'ODS 17 
(Aliances per assolir objectius), 
sinó també de l'ODS 1 de Fi de 
la pobresa.

L'Ajuntament de Badia del Vallès i Agbar, companyia gestora del cicle de l'aigua a la ciutat, han creat un nou fons de 

solidaritat a Badia del Vallès, adreçat a finançar íntegrament el rebut de l'aigua a les persones i col·lectius en situació de 

vulnerabilitat que no puguin fer-hi front.

L'Ajuntament de Badia i Agbar creen un 
nou fons de solidaritat per ajudar les 
famílies en situació de vulnerabilitat



NO ET QUEDIS SEC. 
TANCA L'AIXETA!
Cada petit gest que facis per estalviar aigua serà una gran contribució 
davant l’escassetat actual. Si no aturem aquest descens continuat de les 
reserves d’aigua, s’hauran d’establir restriccions de consum.

Et proposem consells per ajudar-te a fer un ús responsable d’aquest 
recurs escàs. Per exemple, rega al matí o al vespre per evitar 
l’evaporació durant les hores de més sol, i no ho facis en excés. També, 
posa en marxa la rentadora només quan estigui plena i estalviaràs 125 
litres en cada ús.

El consum responsable comença a casa i cada gota que estalviïs serà 
una gota més per al planeta.

@AGBARclientsagbarclients.cat
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Comencen els terminis 
per a la retirada de 
l’amiant de Badia

Primer de tot, s’ha de triar l’em-
presa que es farà càrrec de l’as-
sistència tècnica per a la redac-
ció dels projectes executius i de 
la direcció de les obres d’en-
capsulament de l’amiant (co-
briment amb un producte per 
garantir que no emet fibres a 
l’entorn), la retirada definitiva 
de l’amiant, i la gestió dels resi-
dus. Aquesta empresa controlarà 
tot el procés i a les empreses que 
s’encarreguin de les obres. 

Els plecs de l’assistència 
tècnica, publicats al Perfil del 
Contractant de l’Ajuntament

Els plecs per a l’assistèn-
cia tècnica ja s’han publicat 

al perfil del contractant de 
l’Ajuntament, dins de la Plata-
forma de Contractació Pública 
de la Generalitat. 

També s’han enviat al Diari Ofi-
cial de la Unió Europea, per 
a la seva publicació, per l’ele-
vada quantia del contracte, de 
398.806,44 euros (més IVA). La 
Unió Europea ha confirmat la 
recepció dels documents. 

Les empreses que vulguin optar 
a aquesta primera adjudicació 
tenen de temps fins al 20 d’oc-
tubre a les 12 de la nit per a la 
presentació de les seves ofertes. 
L’adjudicació definitiva de l’as-
sistència tècnica es preveu que 

es faci el gener de 2023, un cop 
valorades les ofertes que es pre-
sentin. 

Previsió per a l’encapsulament 
i la retirada de l’amiant

Els treballs d’encapsulament de 
l’amiant començaran durant el 
primer semestre de 2023 i la re-
tirada de l’amiant ha d’estar rea-
litzada abans que finalitzi octu-
bre de 2025, tal i com s’indica a 
la subvenció atorgada per la Ge-
neralitat, mitjançant l’Agència 
de Residus de Catalunya. Cal 
indicar que tant la redacció com 
l’execució de l’encapsulament i 
retirada de l’amiant són proces-
sos extremadament complexos i 

Ja han començat a comptar els terminis per fer realitat la retirada de 

l’amiant dels edificis d’habitatges de Badia del Vallès. La Junta de Govern 

Local de l’Ajuntament va aprovar, el 15 de setembre, els plecs de condicions 

per a l’assistència tècnica de l’encapsulament i la retirada de l’amiant, que 

inicien el procés de licitacions de les diferents fases. Tots aquests treballs 

culminaran l’octubre de 2025, quan es preveu que ja no quedarà amiant a 

cap edifici d’habitatges de Badia.

que mai s’han fet a tota una ciu-
tat, com és el cas de Badia.

Tot el procés de retirada de 
l’amiant està subvencionat per 
la Generalitat de Catalunya, que 
hi dedicarà 4.491.818 euros, 

vehiculats mitjançant l’Agència 
de Residus de Catalunya, que 
anirà lliurant a l’Ajuntament els 
diners per fer el pagament de 
les diverses actuacions a mesu-
ra que es validin les factures dels 
diferents treballs realitzats.
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Conveni amb la UAB per oferir atenció 
psicològica a les dones de Badia

L'alcaldessa de Badia, Eva Menor, i el rector de la Universitat Autònoma de Barcelona (UAB), Javier Lafuente, van presentar a 

finals de maig l'acord de col·laboració per a la prestació del servei d'atenció psicològica a dones de la ciutat. Mitjançant aquest 

conveni, el Servei de Psicologia i Logopèdia de la Facultat de Psicologia oferirà informació, assessorament, primera atenció i 

acompanyament amb relació a l'exercici dels drets de les dones, així com una atenció continuada a les dones que pateixen o han 

patit violències masclistes i a les persones que han sofert violències en l'àmbit LGTBIQ+. És la primera vegada que la UAB ofereix 

aquest servei fora del seu campus.

Amb aquest acord, la unitat de 
psicogènere del Servei de Psicolo-
gia i Logopèdia assigna una psicò-
loga que durà a terme la prestació 
d'atenció psicològica durant 10 
hores setmanals al Centre d'In-
formació i Recursos per a Dones 
(CIRD) de Badia, situat a l'edifi-
ci El Molí (Av. Costa Blava, s/n). 
L'Ajuntament, segons el conveni, 
destina una partida de 19.708 eu-
ros per cobrir les despeses que es 
puguin derivar de la realització 
de l'atenció psicològica. L'acord 
estipula també que es treballarà 
"coordinadament amb els serveis 
socials bàsics i els d'atenció espe-
cialitzada de la xarxa d'atenció i 
recuperació a les dones, atenent el 
procés específic de cadascuna" de 
les persones ateses.

Gràcies a l'acord, Badia podrà be-
neficiar-se de l'experiència i els 

coneixements de la unitat de psi-
cogènere del Servei de Psicolo-
gia i Logopèdia de la Facultat de 
Psicologia de la UAB, que ofereix 
"acollida, acompanyament, asses-
sorament i treball psicoterapèu-
tic, des d'una perspectiva especi-
alitzada en gènere per a persones 
que han viscut o viuen malestars i 
conflictes emocionals (personals i 
interpersonals), o relacions abusi-
ves, o microviolències o violències 
de gènere (incloses les violències 
LGTBIQ+) com a resultat de les 
desigualtats i identitats binàries 
de gènere, per tal d'acompanyar 
i oferir eines per a potenciar una 
salut feminista".

Amb aquesta iniciativa, a més, 
l'Ajuntament de Badia del Vallès 
millora els recursos per complir 
amb l'objectiu marcat per l'arti-
cle 56 de la Llei 5/2008, de 24 

d'abril, segons el qual correspon 
als municipis "programar, pres-
tar i gestionar els serveis d'in-
formació i atenció a les dones i 
efectuar la derivació als diferents 

serveis en els termes especificats 
en la llei".

La trobada va tenir lloc a una 
de les sales de reunions de 

l'Ajuntament, i en ella van par-
ticipar delegacions de les dues 
organitzacions. El rector de la 
UAB també va signar en el Llibre 
d'Honor de l'Ajuntament.
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L'Ajuntament ha dut a terme la retirada i 

substitució de la coberta de fibrociment dels 

vestuaris del camp de futbol durant el mes de juny. 

Els treballs es van fer en horari de matí per no 

interferir amb les activitats del camp de futbol.

Substitució de la coberta de fibrociment 
dels vestuaris del camp de futbol

Els treballs van consistir en la 
retirada de la coberta de fibro-
ciment que era a sobre dels ves-
tuaris de futbol i la seva substi-
tució per una nova coberta de 
xapa. Les dues actuacions es van 
fer per trams de superfície: cada 
dia es portaven les noves plaques 
de xapa i es retirava la mateixa 
superfície d'amiant. A continua-
ció s'instal·lava el nou material i 
l'amiant era traslladat al dipòsit 
controlat.

L'empresa adjudicatària va ser 
Façanes Álamo, SL, inscrita al 

Registre d'Empreses amb Risc 
d'Amiant (RERA) per poder tre-
ballar amb aquest material. L'im-
port total de les obres ha estat de 
21.138,72 euros.

Les dues actuacions 

es van fer per trams 

de superfície: cada 

dia es portaven les 

noves plaques de xapa 

i es retirava la mateixa 

superfície d’amiant.
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Els expositors, eina de promoció 
del comerç local

L'Ajuntament de Badia del Vallès, amb el suport 

de l'Àrea Metropolitana de Barcelona, va instal·lar 

el passat mes de juliol 6 mupis, o expositors a 

diferents punts del territori on hi ha molt pas de 

vianants, per donar més visibilitat als comerços 

del municipi. Els mupis tenen dues cares: Una 

mostra els diferents comerços del territori en el 

mapa del municipi i l'altra vol donar l'opció als 

comerciants perquè la utilitzin per promocionar 

els seus comerços i també es posa a disposició 

dels diferents serveis municipals perquè anunciïn 

les seves actuacions.

Amb aquests expositors, l'Ajun-
tament compleix amb el previst 
al pla de dinamització comercial 
aprovat pel ple de la Corporació 
i prorrogat el dia 27 de juliol de 
2022, sobre la millora de la se-
nyalització comercial, i ofereix 
la possibilitat als comerços per-
què disposin d'un espai per fer 
difusió dels seus negocis, donant 
a conèixer els seus productes, les 
seves promocions i els serveis 
que ofereixen als seus clients.

El servei de Promoció Econò-
mica i Comerç té, entre les seves 
finalitats, col·laborar amb el co-
merç local per ajudar a impul-
sar els seus negocis i, per això 
organitza al llarg de l'any dife-
rents actuacions de dinamitza-
ció com són les campanyes de 

promoció comercial.
En tant que aquests expositors 
es troben ubicats a l'espai pú-
blic la seva utilització compor-
tarà, per a l'any 2023, l'aplica-
ció d'una taxa municipal. Però, 
per tal d'incentivar la seva uti-
lització i que els comerciants 
puguin valorar la seva eficàcia, 
l'Ajuntament no cobrarà cap 
taxa durant el que resta de l'any 
2022. És per això que volem 
animar els comerciants de Ba-
dia del Vallès que sol·licitin in-
formació al servei de Promoció 
Econòmica i Comerç de l'Ajun-
tament a través del telèfon 937 
18 22 16 o al correu electrònic 
badia.comerc@badiadelvalles.net, 
per començar a utilitzar aquest 
espai dissenyat especialment per 
a aquest sector.
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Instal·lació del nou sistema de 
producció d'aigua calenta sanitària 
al poliesportiu d'av. del Tibidabo
Les dues calderes de gas per produir aigua calenta sanitària han arribat al poliesportiu d'av. del Tibidabo per a la seva instal·lació. 

Aquestes calderes formen part del nou sistema de producció d'aigua calenta sanitària, que duplicarà la capacitat d'escalfament 

d'aigua i que permetrà reduir les emissions de CO
2
 en ser molt més eficient.

Les obres, que van començar el 
12 de setembre i tenen un període 
màxim d'execució de dos mesos, 
contemplen la substitució de la 
caldera de gasoil que hi havia fins 
ara per les dues calderes de gas 
que duplicaran la capacitat, ja que 
es passarà de 1.500 a 3.000 litres 
de producció en els acumuladors.

Instal·lació amb sistema d’ae-
rotèrmia

A més de l'augment en la capaci-
tat, la instal·lació serà molt més 
eficient i comptarà amb un sis-
tema d'aerotèrmia, que recircula 

l'aire calent de la instal·lació per 
tornar-lo a utilitzar.

L'empresa que gestiona les xarxes 
de gas natural, Nedgia, ja ha rea-
litzat l'escomesa del gas des de la 
xarxa de subministrament fins a 
l'equipament, per la qual cosa es 
preveu que es podrà posar en ser-
vei en el termini previst.

Durant la realització del canvi de 
sistema la instal·lació no dispo-
sa d'aigua calenta sanitària, per 
la qual cosa demanem disculpes 
a les persones usuàries. Un cop 
posa't en marxa, el Poliesportiu 

disposarà d'una nova instal·lació 
d'aigua calenta sanitària molt 
més potent i eficient. La inver-
sió per millorar el sistema és de 
120.758 euros.

L'empresa que gestiona 

les xarxes de gas 

natural, Nedgia, ja ha 

realitzat l'escomesa 

del gas des de la xarxa 

de subministrament 

fins a l'equipament
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Imatges de la Festa Major més gran

Després de l’aturada obligada per la Covid-19, la Festa Major va tornar a Badia amb més força que mai. Grans concerts com el 

de Kiko Veneno, The Covers Band i el festival Rock & Roll Star, amb La Frontera, La Guàrdia i Dansa Invisible, la 23 edició del festi-

val Badia’N’Rock, i un gran nombre d’activitats per a tota la família que van omplir la ciutat de diversió. Recordem, amb aquestes 

imatges, els tres dies de celebració de la gran festa de Badia.
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Aprovació de la desafecció dels béns del carrer 
Saragossa i del Pla d’Ordenació de Recursos Humans 
per a l’estabilització de l’ocupació temporal

Declaració institucional per 
al Dia Internacional de l’Or-
gull LGTBI

El ple va començar amb la lec-
tura de la declaració instituci-
onal de l’Ajuntament de Ba-
dia del Vallès amb motiu del 
Dia Internacional de l’Orgull 
LGTBI, que defensava la tole-
rància i la defensa de la igual-
tat. L’Ajuntament es va sumar a 
l’erradicació d’actituds LGTBI-
fòbiques.

El regidor d’ERC, Roberto 
Castillo, va indicar que, des 
del seu partit, volen continuar 
construint un món feminista. 

El regidor de Ciutadans, Juan 
José Barcala, va denunciar que 
les lleis no tenen disposicions 
reglamentàries i que la Genera-
litat “es queixa que no pot ges-
tionar perquè el Tribunal Cons-
titucional tomba les lleis que ells 
han creat per ser tombades”. 

Nerea García, de Totes Fem 
Badia, va agrair que la declara-
ció reculli dos punts de la mo-
ció que el grup havia presentat 
i que, conseqüentment, van re-
tirar, com la necessitat de do-
tar els ajuntaments amb més 
recursos, ja que són les admi-
nistracions més properes a la 
ciutadania. 

El regidor socialista Josep Mar-
tínez va posar en valor la tole-
rància que s’ha aconseguit grà-
cies a la intervenció pública i a 
la feina de les administracions. 
El ple va excusar la regidora 
Anna Luque i va aprovar, per 
unanimitat, incloure en el punt 
del dia, amb caràcter d’urgèn-
cia, la desafecció dels béns del 
carrer Saragossa propietat de 

l’Ajuntament.   
A continuació, es va aprovar 
per assentiment l’acta de la ses-
sió anterior del ple. 

Aprovació de modificacions 
de crèdit

El primer punt del dia era la 
modificació de crèdit 30/2022 
en modalitat de suplement de 
crèdit. Així, es proposava un 
suplement de crèdit de 31.000 
euros per despeses d’assistèn-
cia a la infància i família, i 
10.028,65 euros per a vestuari 
de la Policia Local. En total, el 
suplement és de 41.028,65 eu-
ros, a càrrec del romanent de 
tresoreria. 

El regidor socialista Rafael 
Moya va explicar que la inten-
ció era dotar de més crèdit a 
dues partides que tenien crèdit 
insuficient. El punt es va apro-
var amb el vot favorable del 
grup socialista i l’abstenció de 
la resta de grups. 

El segon punt era l’aprova-
ció de la modificació de crè-
dit 33/2022, en modalitat de 
transferència de crèdits, per 
350 euros, per formalitzar un 
conveni amb el Consell Co-
marcal del Vallès Occidental. 
Es va aprovar amb el vot favo-
rable del grup socialista i l’abs-
tenció de la resta.

A continuació, es va sotme-
tre a aprovació el reconeixe-
ment extrajudicial de crèdits 
d’exercicis anteriors correspo-
nents al capítol 2, per import 
de 8.545,86 euros, per apli-
car crèdits i obligacions que 
no disposaven de crèdit sufi-
cient. El punt es va aprovar 
amb el vot favorable del grup 

El ple municipal que es va celebrar el 29 de 

juny va aprovar la desafecció dels béns del ca-

rrer Saragossa i el Pla d’Ordenació de Recursos 

Humans per a l’estabilització de l’ocupació tem-

poral per reduir la temporalitat a l’Ajuntament 

de Badia a menys del 8%. També va aprovar 

una declaració institucional per al Dia Interna-

cional de l’Orgull LGTBI.

socialista i l’abstenció de la 
resta de grups. 
20 de febrer i 14 d’abril, fes-
tius locals de l’any 2023

El següent punt era l’aprovació 
dels festius locals per a l’any 
2023. El ple va acordar propo-
sar al departament d’Empresa i 
Treball de la Generalitat la fi-
xació dels dies 20 de febrer i 14 
d’abril com a festes locals de 
Badia del Vallès, amb el vot fa-
vorable del grup socialista, To-
tes Fem Badia i ERC. El grup 
de Ciutadans es va abstenir. 

Denegació de compatibilitat

El ple va denegar el reconeixe-
ment de compatibilitat d’un 
agent de la Policia Local per exer-
cir l’activitat privada sol·licitada, 
ja que el complement específic 
assignat al lloc de treball inclou 
el factor d’incompatibilitat. El 
punt es va aprovar amb els vots 
favorables del grup socialista i 
l’abstenció de la resta de grups.  

Aprovació del Pla d’Ordena-
ció de Recursos Humans per 
a l’estabilització de l’ocupa-
ció temporal

El ple va ratificar l’acord que es 
va assolir en la Mesa General de 
Negociació de l’Ajuntament i 
va aprovar el Pla d’Ordenació 
de Recursos Humans. La regi-
dora socialista Montserrat Ji-
ménez va definir el pla com a 
la “via estratègica” per reduir la 

temporalitat a l’administració 
per sota del 8%. El punt va ser 
aprovat pels 10 vots favorables 
del grup socialista. La resta de 
grups es van abstenir.  

Primera pròrroga del servei 
de neteja d’edificis i depen-
dències municipals

A continuació es va sotmetre 
a votació la primera pròrroga 
del servei de neteja d’edificis i 
dependències municipals amb 
l’empresa Sacyr Facilities, per 
un any a partir de l’1 de juliol, 
amb un preu de 647.499,78 eu-
ros, IVA inclòs. La regidora En-
carna Rodrigo va indicar que és 
la primera de les tres possibles 
pròrrogues que es poden fer. Es 
va aprovar amb el vot favorable 
del grup socialista i l’abstenció 
de la resta de grups.  

Aprovació definitiva de la de-
safecció dels béns del carrer 
Saragossa

El següent punt era l’aprova-
ció definitiva de la desafectació 
dels béns de domini públic del 
carrer Saragossa, que passen a 
ser béns patrimonials, que es 
va aconseguir amb el vot favo-
rable del grup socialista i l’abs-
tenció de la resta de grups.

A continuació, el regidor Rafa-
el Moya va donar compte de la 
resolució de tancament i liqui-
dació del Pressupost General de 
2021.

Torn de precs i preguntes

En el torn de precs i pregun-
tes, el regidor d’Esquerra Repu-
blicana de Catalunya, Rober-
to Castillo, va demanar que es 
canviïn les papereres trencades. 

La regidora de Ciutadans Ama-
lia Frutos va insistir en el tema 
dels equipaments dels parcs, in-
dicant que el parc del mercat 
havia de tenir un altre tipus de 
tancament. També va demanar 
que es fes la neteja de l’aparca-
ment de l’av. de Burgos perquè 
no generi polseguera. 

Nerea García, de Totes Fem Ba-
dia, va voler deixar constància 
del rebuig del seu grup a la tan-
ca de Melilla, perquè, segons va 
afirmar “vulnera els drets hu-
mans”. Respecte a l’adequació 
per a l’estiu de l’entorn de la 
piscina del Complex Esportiu, 
va demanar si la instal·lació po-
dria ser més resistent. 

Li va respondre el regidor An-
tonio García, explicant que la 
ràfia és el material més adequat 
per a aquest espai. 

La regidora Encarna Rodrigo 
va detallar que les papereres es 
van substituint a la mesura que 
es disposa d’estoc i, respecte als 
parcs, va dir que l’Ajuntament 
estava esperant l’homologació 
dels espais. Finalment, va in-
dicar que l’aparcament està en 
bon estat. 
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Aprovació de les obres de millora de la coberta del 
Mercat Municipal i del conveni per a la construcció 
de l’edifici de lloguer assequible al carrer Saragossa

Abans de començar la sessió, es va excusar 

l’assistència de la regidora de Totes Fem Ba-

dia Pilar Paz i es va aprovar, per unanimitat, 

incloure, com a punt del dia, la modificació 

de crèdit per al finançament de les obres de 

rehabilitació de la coberta del mercat.

L’acta del ple anterior va ser aprovada per as-

sentiment. A continuació, es va aprovar per 

unanimitat l’aportació econòmica als grups 

polítics municipals, corresponent al segon 

trimestre del 2022. 

Aprovació de modificacions de crèdit

El tercer punt era la modificació de crèdit 

37/2022, en modalitat de suplement de crè-

dit a càrrec del romanent de tresoreria. Com 

va explicar el regidor socialista Rafael Moya, 

l’import, de 53.354,95 euros, va destinat a 

cobrir les despeses extraordinàries relatives a 

la Festa Major de Badia. Es va aprovar amb 

el vot favorable del grup socialista i l’absten-

ció de la resta de grups. 

. 

El següent punt també era una modificació 

de crèdit, en modalitat de transferència de 

crèdit, per 8.500 euros, per adquirir mobi-

liari per al nou Casal de Joves i per al Casal 

de la Gent Gran. Es va aprovar amb el vot 

favorable del grup socialista i l’abstenció de 

la resta de grups.

Modificació de la plantilla del personal 

municipal

A continuació, es va sotmetre a votació 

l’aprovació inicial de modificació de la 

plantilla del personal municipal, amb la 

creació, reclassificació i supressió de places. 

Segons la modificació, l’Ajuntament comp-

ta amb un total de 172 places; 141 vacants; 

d’elles, 102 ocupades interinament i 39 no 

ocupades; 6 a amortitzar i 24 a extingir. 

La regidora socialista Montserrat Jiménez 

va explicar que l’11 de maig es va aprovar 

per Junta de Govern Local l’Oferta Públi-

ca d’Estabilització de la Plantilla, i el 20 de 

juny, també per Junta de Govern Local, el 

Pla d’Ordenació de Recursos Humans, que 

recull aquesta modificació, acordada a la 

mesa negociadora conjunta el 3 de maig. 

La modificació es va aprovar inicialment 

amb el vot favorable del grup socialista i 

l’abstenció de la resta de grups.

Conveni per a la promoció d’un edifi-

ci d’habitatge amb lloguer assequible al 

carrer Saragossa

El punt número 6 era sotmetre a votació 

l’aprovació inicial del model de conveni de 

col·laboració entre l’Incasòl, l’Agència de 

l’Habitatge de Catalunya i l’Ajuntament de 

Badia per a la promoció d’un edifici d’ha-

bitatge dotacional amb lloguer assequible al 

carrer Saragossa s/n. L’Ajuntament dedicarà 

una partida pressupostària de 5.500 euros 

per fer front a les despeses d’aquest conveni. 

El regidor Rafael Moya va detallar que el 

conveni preveu que l’Ajuntament constitu-

eixi i cedeixi el dret de superfície gratuïta-

ment durant 75 anys per a la ubicació de 

l’edifici. L’Ajuntament col·laborarà amb 

l’Agència de l’Habitatge per definir els cri-

teris d’adjudicació; l’Incasòl serà l’agent 

promotor dels 32 habitatges dotacionals i 

les 32 places d’aparcament en superfície, 

farà el seguiment de les obres i serà el res-

ponsable de mantenir l’immoble en condi-

cions. L’Agència serà la responsable d’esta-

blir els criteris d’adjudicació i l’Ajuntament 

concedirà la bonificació dels impostos i 

les taxes municipals. El cost aproximat de 

construcció serà de 3,58 milions d’euros, 

IVA exclòs, que assumirà l’Incasòl. El con-

veni també preveu la creació d’una Comis-

sió de Seguiment de tot el projecte, amb re-

presentació de totes les organitzacions que 

hi participen. El punt es va aprovar amb el 

vot favorable del grup socialista i l’absten-

ció de la resta de grups. 

Acció comercial de Badia

El següent punt era sotmetre a votació l’apro-

vació de la segona pròrroga de la modificació 

del text refós d’acció comercial de Badia, amb 

vigència d’1 any. La regidora socialista Encar-

na Rodrigo va explicar que el pla vol ajudar 

a promoure l’activitat econòmica mitjançant 

el comerç local i la realització de campanyes 

de promoció durant l’any. La pròrroga es va 

aprovar amb el vot favorable de totes les for-

macions polítiques, excepte Totes Fem Badia, 

El ple municipal del mes que va tenir lloc el 27 

de juliol va aprovar les obres de millora de la 

coberta del Mercat Municipal, el conveni amb 

l’Incasòl i l’Agència de l’Habitatge de Catalunya 

per a la construcció de l’edifici de lloguer asse-

quible al carrer Saragossa i el canvi de denomi-

nació d’equipaments municipals.

que va votar en contra. 

 Aprovació del Reglament de Mediació 

Comunitària

A continuació es va sotmetre a votació 

l’aprovació inicial del Reglament de Media-

ció Comunitària. El regidor socialista Josep 

Martínez va indicar que es disposarà d’un 

servei de mediació per resoldre conflictes ve-

ïnals, que ara recauen sobre la Policia Local i 

el Jutjat de Pau. 

Segons va explicar, aquest servei serà finan-

çat per la Diputació de Barcelona i atendrà 

matí i tarda. El punt es va aprovar per una-

nimitat. 

Canvi de denominació d’equipaments 

municipals

El ple va sotmetre a votació el canvi de de-

nominació de diferents equipaments mu-

nicipals. Així, es proposava que l’Auditori 

Municipal portés el nom d’Antonio Díaz, 

El Mago Pop. També es proposava canviar 

Llar del Jubilat i Pensionista, per Casal de la 

Gent Gran, per fer una ciutat més oberta, 

tolerant i inclusiva amb la gent gran. Pel que 

fa a l’edifici de la plaça d’Entitats, es va pro-

posar denominar la planta baixa com a Espai 

Jove, per potenciar la identitat de l’equipa-

ment destinat als joves i anomenar la prime-

ra planta amb la denominació Bucs d’Assaig 

Gonzalo Colomera, per reconèixer la seva 

feina com a referent a Badia i per l’emprem-

ta que ha deixat a la ciutat. 

L’alcaldessa, Eva Menor, va explicar que el 

canvi vol incorporar i reflectir referents po-

sitius de la ciutat i evidenciar la prioritat per 

la gent gran, amb un programa d’activitats 

més modern. Pel que fa a Gonzalo Colome-

ra, l’alcaldessa va indicar que va ser la perso-

na que “va liderar el projecte durant 13 anys 

amb una gran dedicació, treball i passió per 

democratitzar la música”. Finalment, respec-

te a Antonio Díaz, va dir que “és el millor 

ambaixador de Badia i és un orgull per a tots 

i totes”. Eva Menor va subratllar que, amb 

aquests canvis, s’evidencia que Badia aposta 

per la gent gran i pel jovent. 

El regidor d’Esquerra Republicana de Cata-

lunya, Roberto Castillo, va anunciar que vo-

taria a favor, tot i que li hauria agradat que 

s’hagués fet un procés de participació ciuta-

dana. La regidora de Ciutadans Amalia Fru-

tos va indicar que el seu grup s’abstindria, ja 

que li hauria agradat haver arribat a un con-

sens més gran. Finalment, la regidora de To-

tes Fem Badia Nerea García va explicar que 

“hem perdut una oportunitat de fer partícip 

la ciutadania mitjançant un procés de vota-

ció” i va demanar que es tingui en compte 

per a futures ocasions. També va anunciar 

que el seu grup votaria a favor. A l’hora de la 

votació, el punt es va aprovar amb el vot fa-

vorable de tots els grups, excepte Ciutadans, 

que s’hi va abstenir. 

Cessió d’un local al Club de Fotografia

El ple va sotmetre a votació la cessió del lo-

cal 91, a Av. de la Mediterrània, 18, al Club 

de Fotografia. El regidor Josep Martínez va 

explicar que el club es va fundar l’any 1992, 

compta amb més de 100 socis, i col·labora 

amb l’Ajuntament. Segons el conveni que es 

proposava, l’Ajuntament cedirà temporal-

ment el local i el Club cobrirà diferents actes 

i realitzarà exposicions. El punt es va aprovar 

amb el vot favorable de tots els grups, excep-

te Ciutadans, que es va abstenir. 

Conveni entre Falck VL i l’Ajuntament

El següent punt era el conveni entre l’em-

presa Falck VL i l’Ajuntament per disposar 

d’una unitat de transport sanitari a l’Av. Ti-

bidabo, s/n. El regidor socialista Iván Sanz 

va indicar que l’empresa és adjudicatària 

del transport sanitari al Vallès Occidental i 

que el conveni és per dos anys, prorrogable 

per dos anys més. El punt es va aprovar per 

unanimitat. 

Obres de la coberta del Mercat Municipal

A continuació es va sotmetre a votació la re-

alització d’obres a la coberta del Mercat Mu-

nicipal mitjançant un crèdit extraordinari 

per 200.000 euros, atorgat per la Caixa de 

Crèdit de la Diputació de Barcelona. El regi-

dor Rafael Moya va detallar que l’obra cons-

ta de dues fases: la reparació de la coberta i el 

reforç de l’estructura e instal·lació de plaques 

fotovoltaiques, compta amb una subvenció 

de l’Àrea Metropolitana de Barcelona. Ra-

fael Moya va indicar que l’Ajuntament està 

sol·licitant una subvenció al Ministeri d’In-

dústria, Comerç i Turisme, però, per avançar 

les obres, s’ha demanat el crèdit mitjançant 

la Caixa de Crèdit, a llarg termini, 10 anys, i 

sense interessos. 

La regidora Amalia Frutos va indicar que 

Ciutadans s’abstindria, perquè, segons va 

dir, el crèdit es podia haver demanat abans. 

Li va respondre l’alcaldessa, que va explicar 

que, quan es va encarregar el projecte exe-

cutiu, els costos de la intervenció s’havien 

incrementat un 40%. El punt es va aprovar 

per tots els grups municipals, excepte Ciuta-

dans, que es va abstenir.

En l’activitat de control, Amalia Fru-

tos va preguntar sobre la devolució parci-

al de la subvenció del Servei d’Assistència 

Domiciliària. Va respondre la regidora so-

cialista María José Granados, que va indicar 

que, quan s’ofereix, l’Ajuntament ha d’as-

segurar-se que es pot continuar oferint el 

servei la resta d’anys. També va indicar que 

sistema de finançament del servei no té en 

compte la capacitat dels ajuntaments. 

Precs i preguntes

En l’apartat de Precs i preguntes, el regidor 

Roberto Castillo va fer dos precs, si era pos-

sible accelerar la neteja dels espais interbloc i 

si l’Ajuntament podia posar en marxa quan 

abans els 8 ordinadors que Miquel Zaragoza 

va donar.

La regidora Amalia Frutos va agrair la col-

locació d’una paperera amb cendrer, tot es-

perant que es col·loquin més i va preguntar 

si la residència per a la gent gran es podria 

fer amb els fons europeus. També va pregun-

tar sobre el parc infantil al darrere de l’Ajun-

tament, destacant que segueix sense complir 

normativa i va concloure que “tenim un pro-

blema amb els tancaments dels parcs”. 

La regidora Nerea García va preguntar quin 

va ser el motiu per a la retirada de la pancar-

ta que el Grup Progeriàtric havia instal·lat a 

una rotonda. 

Respecte a la pregunta sobre la residència, 

l’alcaldessa va explicar que els fons europeus 

tenen com a requisit imprescindible que el 

terreny disposi de la qualificació urbanís-

tica adequada. Per això, va indicar, “cal fer 

una modificació del planejament urbanístic 

i la Diputació de Barcelona s’ha ofert per a 

acompanyar-nos”. Eva Menor va subratllar 

que “estem convençuts que ens podrem pre-

sentar per a aconseguir-lo”. 

El regidor Iván Sanz va donar les gràcies per 

la donació dels ordinadors i va indicar que 

els instal·laran amb celeritat. 

La regidora Encarna Rodrigo va respondre 

que s’està reforçant la neteja tot el possi-

ble. Respecte als parcs, va respondre que és 

un tema que gestionen els serveis tècnics de 

l’Ajuntament i que s’està a l’espera d’homo-

logació. També va anunciar que cal estudiar 

què fer amb els parcs de les zones interbloc. 

En aquest sentit, l’alcaldessa va dir que aviat 

veurà la llum un nou projecte per millorar 

un dels parcs més deteriorats. 

Finalment, Josep Martínez va respondre que 

la pancarta del Grup Progeriàtric es va reti-

rar perquè no complia l’ordenança, que in-

dica que cal sol·licitar autorització prèvia a 

l’Ajuntament per penjar una pancarta a l’es-

pai públic de la ciutat.
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Grup Municipal del PSC 

DÍA INTERNACIONAL DE LAS PERSONAS MAYORES: UNA POLÍTICA 
CLARA DE LOS GOBIERNOS SOCIALISTAS

El próximo 1 de octubre se celebra el Día internacional de las Personas Mayores y, según da-
tos del Observatori del Consell Comarcal, en Badia del Vallès hay 2.844 personas mayores 
de 65 años, un 21,5% del total, siendo la ciudad del Vallès Occidental con una mayor tasa. 
El mundo y la ciudad envejecen y todos debemos adaptarnos a las necesidades del colectivo. 
Nuestros mayores necesitan atención y las políticas públicas presentes y futuras deben ir ori-
entadas a dotar de mayores recursos sus necesidades. No sólo es un asunto de los mayores, 
sino de todos y todas. 

Los gobiernos tenemos la responsabilidad de trabajar para colocar a nuestros mayores en el 
centro de nuestras políticas. Un buen ejemplo es la revalorización de las pensiones que ha lle-
vado a cabo el gobierno de España, o los fondos europeos para la construcción de residencias, 
o el caso del gobierno municipal, que ha destinado más de 600.000 euros en la atención do-
miciliaria, ha reformado el Casal de la Gent Gran y ha dotado de más actividades y servicios 
adaptados a las necesidades de nuestros mayores.

Hay ejemplos concretos y datos precisos que demuestran nuestra apuesta por las políticas 
de Gent Gran: desde el gobierno municipal hemos decidido ampliar la atención domiciliaria, 
llegando a los 246 usuarios y 557 en personas con la teleasistencia. Nuestra acción se centra 
en políticas de envejecimiento activo para mejorar la vida de nuestros mayores: hemos am-
pliado la oferta de actividades deportivas, gimnasia activa, talleres de memoria y creatividad, 
baile, talleres para minimizar la brecha digital, espacios de socialización, como los huertos…
Y todas estas acciones se complementan con el gran trabajo de la junta del Casal de la Gent 
Gran que organizan viajes para mayores y coordinan la atención al colectivo. 

Desgraciadamente estamos viendo como el gobierno de la Generalitat, de ERC y Junts, 
es más reacio a cambiar y el último ejemplo lo tuvimos en junio del presente año cuando el 
equipo de gobierno municipal se reunió nuevamente con la Generalitat con el objetivo de 
conseguir un recurso habitacional para las personas mayores en Badia del Vallès. La respuesta 
fue una vez más una negativa tajante a construir viviendas para las personas mayores. No es 
la primera vez que nos han cerrado la puerta, han sido muchas las veces que hemos expresado 
la necesidad de contar con una residencia, con la ampliación de las plazas del centro de día, 
lo ha hecho la alcaldesa, lo han hecho los diputados socialistas, y siempre recibimos la misma 
respuesta: NO.

Pero no vamos a tirar la toalla, el ayuntamiento socialista está buscando otras formas de 
financiación, otras alternativas. No podremos asumir la construcción y gestión de una resi-
dencia, pero sí trabajaremos para conseguir viviendas adaptadas para nuestros mayores, con 
servicios de apoyo para que puedan vivir autónomamente y con dignidad.

Tenemos un proyecto de reforma del antiguo Antonio Machado para crear 50 viviendas 
adaptadas para las personas mayores gracias a la ayuda de la Diputación de Barcelona. El cos-
te de esta reforma es de 4 millones de euros, y ahora trabajaremos para buscar vías de finan-
ciación. 

No será fácil, tampoco lo era conseguirlos para eliminar el amianto, pero, con proyecto, es-
fuerzo y determinación, lo conseguiremos como lo hemos hecho siempre.

Por nuestra parte, seguiremos insistiendo con la Generalitat de Catalunya pero parece que 
el gobierno de ERC y Junts, igual que los partidos de la derecha española, son reacios a mover 
un dedo para ayudar a quienes ayudaron a crear nuestra ciudad. Ellos prefieren seguir pole-
mizando y no haciendo de la política una herramienta útil para todos y todas.

Totes Fem Badia

CANVI CLIMÀTIC: RESPOSTA IMMEDIATA!

L’actual situació d’emergència climàtica ens posa a empreses, ciutadania i instituci-
ons al capdavant d’una tasca fonamental si volem preservar la vida en el planeta tal 
i com la coneixem.  Els municipis tenen molt a fer com a estructura administrativa 
més propera a la ciutadania i les empreses. Cal doncs, treballar des de cada municipi 
per impulsar polítiques energètiques, hidràuliques, de residus i mobilitat que lluitin 
contra uns canvis globals en el clima mundial que faran la vida més difícil per a fu-
tures generacions. No es tracta d’anar contra ningú, sinó a favor de la vida en aquest 
planeta.

L’evidència científica ens mostra que són les emissions de CO2 generades per l’ac-
tivitat de l’ésser humà la principal causa de l’augment constants de les temperatures 
mitjanes. Qualsevol altra opinió que negui aquesta evidència científica només ens 
farà desviar-nos en el nostre objectiu comú com a espècie. Per això cal emprendre tot 
un seguit d’accions, ja que una vegada arribem a un punt de NO retorn, llavors res 
més podrem que adaptar-nos a les noves regles amb el cost de vides i de qualitat de la 
vida en el planeta. 

Davant aquesta situació, què podem fer des dels municipis? Moltes coses i molt 
importants. Treballar en la reducció dels residus que generem i alhora en la millora 
del reciclatge és fonamental. L’aplicació de la  directiva europea que ens obliga a reci-
clar com a mínim el 60% de les seves deixalles a cada municipi està cada vegada més 
a prop. A Badia estàvem ben lluny l’any 2021 que no vam arribar al 40 % del reci-
clatge de les nostres deixalles. 

També podem millorar la xarxa de transport públic impulsant mesures en els àmbit 
de decisió supramunicipals. Badia ho podem fer a través l’AMB, Consell Comarcal 
o Diputació. Impulsar la construcció d’un tramvia que unís diferents pobles (entre 
ells Badia), com proposava la Associació pel Transport Públic en el seu projecte del 
Tramvallès, podria ser una línia. O la construcció d’una estació del FCG a l’altura de 
Badia que donés servei a Badia, Sant Pau de Riu Sec i el Turonet de Cerdanyola.

Impulsar la producció d’energia mitjançant energia fotolvoltàica o eòlica a partir 
de molinets petits d’aire als sostres d’edificis municipals o plaques solars al sostres 
dels edificis que ajudessin a pagar la factura de la llum a veïns i comunitats hauria 
de ser prioritari. Impulsar l’ús de biomassa com font d’energia renovable a les instal-
lacions esportives municipals podria ser una altra línia de treball en la lluita contra el 
canvi climàtic.

Millorar la quantitat i qualitats dels arbres dels parcs i avingudes del municipi és 
una altra manera de treballar en aquesta línia. La millora dels nostres boscos amb re-
plantacions i diferents varietats d’arbres seria una bona manera de donar ombra en 
períodes de calor i afavorir la biodiversitat dels ocells que hi viuen.  

Fer campanyes d’estalvi energètic i d’aigua així com impulsar mesures per reciclar 
molt objectes com la roba, aparells electrònics, llibres i demés és també una bona ma-
nera d’impulsar la lluita contra el canvi des dels municipi.

Es poden fer moltes coses. Ara només cal veure que s’està fent a Badia des de l’equip 
de govern en aquesta línia i analitzar si anem en la bona direcció. En polítiques me-
diambientals des de TfB donem un suspens total a l’actual govern: la tala d’arbres 
indiscriminats de les darreres setmanes n’és l’últim exemple, però la deixadesa en la 
resta de temes (més enllà d’algun cas testimonial) és ben palesa al municipi. 

Opinió dels grups municipals
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Ciudadanos

NUESTRAS ZONAS VERDES

Tenemos la gran suerte de ser un municipio con una gran cantidad de zonas verdes, por 
desgracia no lo bien cuidadas que deberían, sabemos que es una gran inversión mantener-
las, pero, si están, han de ser cuidadas. 

Siempre decimos lo mismo cuando elevamos la queja al equipo de gobierno “no nos 
creáis… id a verlo en persona”. Salir de los despachos es sano, se ve más que desde dentro. 

Gastamos la mitad del presupuesto municipal en sueldos, en un municipio de menos 
de 1 km cuadrado y echamos en falta personal a pie de calle, jardineros, brigada. En obras 
de gran envergadura entendemos que deben ser empresas contratadas, pero con un perso-
nal suficiente las obras pequeñas las pueden solucionar trabajadores del consistorio, dan-
do trabajo a vecinos en paro y con ganas de trabajar, que los hay. 

Antes teníamos jardineros, ahora, si queda uno, damos gracias.
Mantener un municipio en condiciones no es fácil, lo sabemos, pero para eso tenemos 

a más de 150 personas ahí, empresas de limpieza a parte.
No puede ser noticia que funcionan las escaleras mecánicas y el ascensor, DEBEN de 

funcionar SIEMPRE, puede haber vandalismo, pero no es motivo para estar paradas 2 
semanas. 

Queremos tener un municipio donde el entorno esté limpio, no solo la calle principal, 
será que paseamos a diario y pensamos... “Con lo bien que estaría esto si… “. 

Sabemos y somos conscientes del incivismo, pero para eso tenemos ordenanzas muni-
cipales. 

Cuando ves que algún incívico “abandonó “ en la vía publica lo que no debía, el primer 
y segundo día la culpa es del incívico, pero al tercero piensas…. “Aún sin limpiar”.

Nuestros arboles van desapareciendo, el peso de los nidos de cotorras en los últimos 
años ha acabado con muchos pinos del bosque de detrás del campo Johan Cruyff y de 
más sitios del municipio.

Tenemos la suerte de tener zonas verdes… es obligación de todos mantenerlas.

ERC

PARA COMBATIR EL DELITO HAY QUE INCREMENTAR LA CONFIANZA

La inseguridad ciudadana amenaza la calidad de la gobernabilidad y para enfrentar-
nos a este fenómeno se debe tener una visión de conjunto y de largo plazo donde las 
causas son un factor que se tienen que trabajar en forma paralela a sus efectos.

Desde ERC Badia, hemos propuesto medidas que, ya han sido elevadas en pleno, 
para mejorar la seguridad ciudadana y así garantizar la convivencia:

- Promover una justicia cercana y eficiente a la comunidad.
- Profesionalización y capacitación de la Policía Local.
- Control interno y externo del desempeño policial, haciéndose público para que la
ciudadanía pueda intervenir.
- Priorizar prevención a represión.
- Atención social prioritaria a la juventud.
- Combatir de forma enérgica los pequeños negocios de drogas que hay por todo el 

municipio. (se sabe los puntos pero no se hace nada para solucionarlo).
- Combatir las ocupaciones ilegales, que tienen en algunos casos como objetivo 

crear narcopisos (con todos sus consecuentes problemas).
- Recuperación de los espacios públicos que son utilizados como punto de “tra-

picheo”.
- Eliminar por completo puntos problemáticos (como por ejemplo el Casino) (que 

tantos problemas da a algunas familias).
- Recuperar la confianza en las autoridades.
- Sensibilizar a la población para promover acciones preventivas y de convivencia.
- Focalizar en los delitos cometidos implementando estrategias para su resolución.
Obviamente la delincuencia tiene sus raíces en diferentes factores de muy diversa 

índole, pero en el caso de Badia, está claro que se debe a factores de exclusión soci-
al, desigualdad y falta de oportunidades que entre otros factores alimentan la espiral 
delictiva. Está claro que existe una gran desconfianza hacia nuestra policía (como en 
otras instituciones públicas), para mejorarla o aumentarla es necesario invertir más 
recursos y dotarlos de unas infraestructuras adecuadas, por lo que es necesario traba-
jar en un proyecto e invertir en la construcción de una comisaría de policía local para 
el municipio.

Desde ERC Badia, consideramos que es necesario incrementar la dotación de la 
plantilla de la Policía Local, de esta manera, poder tener más efectivos recorriendo 
nuestras calles y que estos puedan estar ayudados por las nuevas tecnologías existen-
tes, optimizando los recursos municipales a la evolución de las necesidades en mate-
ria de seguridad de nuestra ciudad.

En general, los ciudadanos van a confiar más en la policía si consideran que es efec-
tiva en su tarea de control y prevención de la delincuencia, sus agentes tratan a la 
gente de forma imparcial y respetuosa, es abierta a la hora de trabajar y está dispuesta 
a responder por sus errores, mantienen la transparencia, la integridad y la rendición 
de cuentas, además, comparte los valores fundamentales de la ciudadanía. Todas estas 
áreas de acción tienen como objetivo aumentar la información y al mismo tiempo re-
ducir la brecha de percepciones negativas que tiene la ciudadanía en general.

Opinió dels grups municipals
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El Casal de la Gent Gran t'ofereix 
un munt d'activitats

Consciència corporal, mindfulness, pintura, dis-

positius mòbils, memòria, ... El Casal de la Gent 

Gran de Badia del Vallès t'ofereix un gran nombre 

d'activitats des del setembre i fins al desembre 

per una vida activa i plena.

Les activitats en què pots parti-
cipar són:

Dilluns, de 10 a 12 hores, ta-
ller consciència corporal

Afavoreix la connexió amb el 
teu cos a través d'uns estira-
ments suaus i la respiració.

Dimarts, de 10 a 12 hores, 
taller de mindfulness

Milloraràs el teu benestar emo-
cional, centrant la teva atenció 
en el present. Practicaràs exer-
cicis de respiració, d'atenció als 
sentits i meditacions breus.

Dimecres, de 16 a 18 hores, 
taller de pintura i creativitat

Exploraràs la creativitat mitjan-
çant la lectura sobre diferents 
materials i aplicant diverses tèc-
niques artístiques.

Dijous, de 10 a 12 hores, taller 
digital

Aprendràs a dominar el teu te-
lèfon mòbil o tauleta, i fer ser-
vir les aplicacions que et poden 
ser d'interès, com La Meva Sa-
lut, per a la gestió del teu ser-
vei de salut i la dispensació de 

medicament.
Divendres, de 10 a 12 hores, 
taller de memòria

Milloraràs la teva memòria, 
l'atenció i la concentració, i po-
tenciaràs la creativitat i la ima-
ginació.

Diumenge, de 18 a 21 hores, 
ball

Gaudeix de les melodies de 
sempre i passa una bona estona 
ballant i xerrant amb les teves 
amistats.

Per informació i 

inscripció, posa't en 

contacte amb el Casal 

de la Gent Gran, de 

dilluns a dissabte, de 

10 a 13 hores i de 16 a 

20 hores, i diumenges, 

de 10 a 13 hores i de 

17 a 21 hores. També 

pots contactar en el 

telèfon 667 860 934.
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Badia es mulla per l'esclerosi múltiple, 
a la piscina del Complex Esportiu

Badia va participar, el 10 de juliol, en la jornada solidària Mulla't per l'esclerosi múltiple, amb activitats a la piscina del Complex 

Esportiu per conscienciar sobre aquesta malaltia.

A partir de les 11 del matí, va te-
nir lloc una activitat infantil di-
rigida a la piscina petita. Al mig-
dia, es va fer el tradicional salt, a 
la piscina gran. Coincidint amb 
les activitats, hi havia una para-
deta amb productes, per poder 
col·laborar amb la Fundació Es-
clerosi Múltiple, instal·lada per 
persones voluntàries de la nostra 
ciutat. 

L’esclerosi múltiple (EM) és una 
malaltia neurodegenerativa i crò-
nica del sistema nerviós central, 
sovint generadora de discapaci-
tat. Els símptomes acostumen 
a presentar-se en brots, que po-
den deixar seqüeles i discapaci-
tat. També es poden presentar de 
manera progressiva.

Segons les dades epidemiològi-
ques, a Catalunya la prevalença 
d’aquesta malaltia se situa en-
tre 40-60 persones per 100.000 
habitants, encara que un estudi 
recent incrementa aquesta xifra 
fins a 91 persones per 100.000 
habitants. La malaltia afecta prop 
del doble de dones que d’homes. 

L’esclerosi múltiple 

(EM) és una malaltia 

neurodegenerativa i 

crònica del sistema 

nerviós central, 

sovint generadora 

de discapacitat.



“Tinc grans records de la meva 
infantesa i joventut a Badia, de les 
vivències amb el grup d’amics”
Amb 27 anys, l’actor Javier Raya, originari de Badia, s’està començant a fer un nom en aquesta professió tan exigent amb la 

seva participació en la pel·lícula 42 Segundos. Actor de cinema, teatre i televisió, també té una gran experiència en espectacles 

d’horror, i al parc temàtic Horrorland.

Després de 10 anys dedicant-se 
a la interpretació, recentment 
ha participat en la pel·lícula 
42 Segundos, d’Àlex Murrull i 
Dani de la Orden, que expli-
ca l’arribada d’un nou entrena-
dor a la selecció espanyola de 
waterpolo a les Olimpíades de 
Barcelona i com els seus mèto-
des i l’esforç col·lectiu aconse-
gueixen resultats insospitats. 
La pel·lícula està recollint molt 
bones crítiques i s’ha projectat 
a 345 cinemes. També hi par-
ticipen com a extres tres juga-
dors de la secció de Waterpolo 
del Club Natació Badia. 

Com vas començar en el món 
de la interpretació?

Des de molt petit, sempre que 
veia sèries i pel·lícules a la te-
levisió em fascinava. Quan es-
tudiava a La Muñeira, em vaig 
apuntar al grup de teatre, així 
que és una vocació que por-
to cuinant a foc lent des de fa 
molts anys, però no acabava de 
decidir-me. Els meus tiets van 
crear una empresa d’espectacles 

d’horror i vaig començar a par-
ticipar-hi com a actor. Això 
va ser el que em va decidir. 
Em vaig inscriure a una esco-
la d’interpretació de Barcelona, 
La Bobina, he anat participant 
en episodis de sèries de televi-
sió, com Tiempos de Guerra, 
d’Antena 3; Sé quién eres, de 
Telecinco i Caronte, disponible 
en Amazon Prime, i, fins ara. 

Formar part de 42 Segundos
pot ser l’oportunitat per obrir-
te camí a la pantalla gran.

És una experiència fantàstica. Fa 
poc vam fer l’estrena, amb una 
projecció a les piscines olímpi-
ques de Barcelona, i va ser me-
ravellós. La veritat és que 42 
Segundos està tenint una gran 
recepció; gent que fins i tot diu 
que no li agrada l’esport reco-
neix que la pel·lícula l’emociona 
i t’he de dir que, quan la veig, 
jo també m’emociono per com 
es mostren les vivències d’aquest 
grup d’esportistes.

Ja tens nous projectes en cartera?

Sí. Hi ha un projecte de tele-
visió a la vista que em fa mol-
ta il·lusió. En aquest món van 
sortint coses, però hi ha molta 
incertesa sobre el futur; però, 
quan arriba una oportunitat i 
puc actuar, soc la persona més 
feliç del món. Poder interpretar 
ho compensa tot. 

Has fet teatre i cinema. Què 
t’agrada més?

És molt difícil triar. Són disci-
plines molt diferents. El teatre 
és molt directe i, si falla qual-
sevol cosa, has d’improvisar 
per sortir-te’n. Al cinema tot 
està molt més preparat. No em 
podria decidir perquè les dues 
m’agraden. 

Tens algun referent? Algun ac-
tor que admires especialment 
o alguna pel·lícula en què vol-
guessis haver participat?

Com a actor, Paco Leon em 
sembla meravellós. Soc fan ab-
solut. També m’agraden les pel-
lícules d’acció, especialment la 

La contraportada

JAVIER RAYA, ACTOR

saga de Fast & Furious. M’en-
cantaria fer un paper d’acció 
com els que fa Vin Diesel. 

Ara que vius a Barcelona, hi 
ha algun record de Badia que 
vagi amb tu?

Visc a Barcelona per feina, però 
vinc a Badia sempre que puc, a 
visitar el meu germà, i a passe-
jar pels carrers, anar al Mercat 

Municipal, que m’encanta, i 
per retrobar-me amb amics 
de quan era un nen. Aquí tinc 
amistats de tota la vida. Els re-
cords que m’acompanyen són 
les sortides i els jocs, quan tení-
em entre 11 i 14 anys. A Badia 
és molt bonic que la gent ens 
continuem aturant per xerrar al 
carrer, hi ha aquesta dimensió 
de contacte humà que no tro-
bes a les grans ciutats.


